

Referat grupperådsmøde 2018

Karl af Riise Sorø, 27. februar 2018

A. Valg af dirigent og referent

Dirigent: Bestyrelsen foreslår John Martin Zambrano, dette vedtages

Referent: Bestyrelsen foreslår Katrine Fischer-Nielsen, dette vedtages

B. Beretning fra bestyrelsen og ledergruppen med særlig fokus på hvad gruppen har gjort for at fremme spejderarbejdets værdier og udvikling

Formanden Lars Rebien, lægger ud med sin beretning, denne kan ses på gruppens hjemmeside. Link: <http://www.karlafriise.dk/grm2018>

Gruppeleder Mads Britton giver en beretning på vegne af ledergruppe. Både gruppelederens beretning og beretningerne fra de enkelte grene, kan ligeledes findes via linket opover.

Helle Bagger Nielsen, Winnie Bramming og Andreas Bagger Nielsen stopper i gruppen, da der er planer om flytning og rejser ud i den store Verden.

Årets højdepunkt har helt klart været SL2017.

C. Fremlæggelse af årsregnskab for det foregående år til godkendelse.

Kasserer Kit Vibe-Hastrup Iuel fremlægger årets regnskab.

- Vi har fortsat penge på kontoen.
- Der bliver uddannet spejdere via lederkurser, PPlan, PUF og Plus
- Juletræssalget har givet et overskud
- Vi har i år fået penge af Friluftsrådet for flytningen af vores bjælkehytte (hytte nr. 2)
- Lotteriet er fjernet fra det kommende budget, vi lægger i stedet kræfter ved juletræssalget

- Formand Lars: Vi budgetterer igen i år med et underskud, da det er forskelligt fra år til år, hvilket tilskud vi får fra kommunen. De sidste 3 år har vi ligeledes budgetteret med et underskud, men har endt med overskud. Hvis budgettet passer ved årets afslutning, har vi penge på kontoen til at dække dette underskud.
- Gruppen vil gerne bruge penge på at sende flere spejderne på kurser, gruppen giver et tilskud, i størrelsesordenen 2/3 af prisen, derfor koster det kun spejderne 500 kr + rejseomkostninger at deltage på et kursus.

- Regnskabet for det foregående år godkendes.

D. Behandling af indkomne forslag.

Der er ingen indkomne forslag.

E. Væsentlige beslutninger om gruppens fremtid, herunder:

1. Forelæggelse af gruppens udviklingsplan men hovedindsatsområder for indværende år

Formanden Lars Rebien fremlægger gruppens udviklingsplan. Udviklingsplanen er ikke revideret i 2017, da denne stemmer overens med hvad vi vil i 2018.

Hovedindsatsområder: Udendørsaktiviteter, patruljesystemet, forældre involvering.

Gruppelederen Mads Britton: Denne udviklingsplan revideres som regel en gang årligt på LBK-dag (en dag for lederne, bestyrelsen og klanspejderne, hvor vi planlægger og gennemarbejder det vi ikke når i løbet af året).

Der stilles spørgsmål til "voksenspejd": formålet er at lave spejderarbejde for dem der er for gamle til at være en del af klanen, men som stadig brænder for spejderarbejdet. Dette har endnu ikke været et tilbud vi har haft i gruppen, men det har været muligt at deltage til arrangementer og på lejrene.

Kasper Fischer-Nielsen (klan/trop/bestyrelse): Der undersøges lige nu mulighederne for at oprette voksenspejd i divisionen. Dette tages op på det kommende divisionsrådsmøde, da der endnu ikke lægger helt klare regler for muligheden, priser, vilkår mv. Vi afventer hvad divisionen siger.

Forældre Laura Weidemann: Nogle forældre holder sig måske lidt tilbage i at være den aktive forældre, i det at de måske ikke føler at de kan spejderfærdighederne.

Forældre Birgitte Thorsgaard Fogholt: Har tidligere hjulpet til arrangementer/ture, og uddyber: forældrenes evne kan altid bruges, alt handler ikke om knive, knob og kompas.

Andreas Bagger Nielsen (minileder): der findes ikke kun kurser for spejderne, der findes rigtig mange kurser for nye ledere, samt kurser i alle de basale spejderfærdigheder.

Anne-Marie Dalsgaard Sloth (minileder): der er ligeledes brug for forældre til at holde styr på børnene og give dem kram når der er behov. Der er også altid brug for hjælp til de mere praktiske ting.

2. beslutninger i øvrigt om gruppens udvikling, spejderarbejde m.v.

Formanden Lars fortæller om gruppens udvikling. Ligesom sidste år ønsker vi os fortsat en bålhytte, dette har vi endnu ikke fået, men det er noget vi stadig arbejder på. Vi bestræber os på at være ude på alle vores møder, derfor er sådanne en bålhytte en god mulighed for os, så vi kan komme i ly og læ i det våde og kolde måneder.

Der er arbejdet i Bromme på at vedligeholde vores hytte. Der er lavet en nye trappe, malet toilettet og lavet lidt indendørs.

Til juletræssalget har vi i år lavet et nyt samarbejde med Julefonden, hvor de stod med boder, vi gav her en lille hånd med salg af popcorn, vi tjente ikke penge på dette, men det kostede os heller ikke noget. Boderne gav en god oplevelse for de mindre spejdere samt dem med barnlige sjæle.

Fremover vil vi forsøge at lave aktiviteter for de mindre spejdere, da store juletræer godt kan være overvældende, i år kunne de små hjælpe med salg af popcorn.

3. vedtagelse af budget for indeværende år, herunder fastsættelse af medlemskontingent

Kasserer Kit fremlægger gruppens nuværende kontingentsatser

- Mikro: 600 kr. årligt
- Mini-Klan spejder: 840 kr. årligt
- Ledere: 85 kr. årligt
- Tilknyttet medlem (til og med 24): 100 kr. årligt
- Tilknyttet medlem (+25 år): 400 kr. årligt

Kommunen og gilderne plejer at kunne være behjælpelige ved familie med særlige økonomiske udfordringer. Der kan ligeledes laves aftale om betaling med kassere Kit Vibe-Hastrup Juel.

Kit Vibe-Hastrup Juel stiller forslag om at hæve spejdernes kontingent, så der i løbet af året ikke skal betale for ture og lejre. *Der skal ikke stemmes om dette forslag, da det ikke er foreslået i tide.* Der vil ske en væsentlig stigning i kontingentet. Kit stiller ligeledes spørgsmålstejn ved om der er spejdere som ikke deltager på diverse lejre, ture og kurser fordi det på nuværende tidspunkt er for dyrt.

Forældre: spejdere der er meget aktive har mange løbende udgifter, derfor vil det være nemmere at betale disse udgifter mere fordelt i året.

John Martin Zambrano: denne løsning bliver dyr for de spejdere som kun er interesseret i at deltage til de ugentlige møder.

Formanden Lars samt Jacob Meibom og Helle Bagger Nielsen: der bør være tilmeldingsgebyr til aktiviteter, for at spejderne ikke blot meldes til en aktivitet og derefter melder fra fordi de jo ikke har betalt for denne aktivitet og måske ikke føler sig forpligtet i at deltage, dette vil være ærgerligt når der er indkøbt til den enkelte spejder.

Der er overordnet ikke stemning for dette forslag.

John Martin Zambrano: egenbetaling til ture kunne for eksempel nedsættes en smule.

Forældre: forslag for at gruppens arrangementer / turer kunne lægges ind i kontingentet.

Kasper Fischer-Nielsen (klan/trop/bestyrelse): Sct. Georgegilderne giver gerne tilskud til spejdere som har problemer med at få betalt de enkelte turer. Det kræver blot at der kommer med et godt argument for at turen skal betales, derefter vil de blot have et billede, så de kan lave et lille opslag om hvad de har støtte.

Formanden Lars Rebien nævner et konkret eksempel vedr. gruppens tilskud til deltagerpris: SL2017 kostede 2200 kr. pr. Spejder, dog gav gruppen tilskud, og spejderne slap hver især med 1300 kr.

Forældre Vibeke Lundholm Andersen: ikke alle spejdere ønsker / kan deltage på alle lejre / ture / arrangementer, da de også laver andre ting i deres fritid end spejder.

John Martin Zambrano lukker punktet, da dette ikke skal besluttes i dag, det vedtages at kontingentet fortsætter som tidligere.

Budgettet:

- Budgettet fremvises, der budgetteres med underskud.
- Budgettet godkendes

F. Fastsættelse af antallet af bestyrelsesmedlemmer under hensyntagen til § 14, stk. 5

Formanden Lars præsenterer bestyrelsen for året 2017. Strukturen har fungeret, antallet af bestyrelsesmedlemmer fastsættes efter hvor mange vi bliver.

Vi mangler forældre til bestyrelsen.

Sidste år fik vi flere unge medlemmer.

Selvom der står at man er valgt for 2 år, kan man godt trækker sig efter det første år.

Vi mødes 4-5 gange om året, samt til LBK dag (et dags-arrangement i 27. oktober 2018)

G. Valg til bestyrelsen af:

1. **Bestyrelsesformand:** Lars Rebien
2. **Kasserer:** Kit Vibe-Hastrup Juel
3. **Unge:** Kirsten Dagmar Jung, Jacob Højbjerg Ostenfeld Gissel, Christoffer Prip Hesselberg, Katrine Fischer-Nielsen og Cille Nielsen
4. **Ledere, herunder mindst en gruppeleder:** Kasper Fischer-Nielsen og Mads Britton
5. **Forældre:** Martin Jes Rasmussen, Jacob Meibom, Laura Weidemann og Susanne Hansen.
6. **Suppleanter:**

H. Valg af gruppens to medlemmer af Korpsrådet

Kasper Fischer-Nielsen og Kirsten Dagmar Jung, de er ikke på valg, da de er valgt for 2 år af gangen.

I. Valg af gruppens fem medlemmer af Divisionsrådet

1. Katrine Fischer-Nielsen (valgt i 2017, valgt for 2 år)
2. Kasper Fischer-Nielsen (valgt i 2017, valgt for 2 år)
3. Cille Nielsen (valgt i 2017, valgt for 2 år)
4. Janne Meibom (valgt i 2017, valgt for 2 år)
5. Mads Britton

J. Valg af revisor og evt. en revisorsuppleant.

Asger Solvang er genvalgt

K. Eventuelt

Helle Bagger Nielsen fortæller at der mangler miniledere, eftersom både Helle og Andreas Bagger Nielsen træder af. Der mangler ligeledes ledere til den kommende sommerlejr, da ingen af de blivende ledere kan deltage.

Har man et ønske om at blive leder, eller se hvad det indebære, er man mere end velkommen til at deltage på et enkelt møde for lige at se hvad det er.

Mikroerne mangler ligeledes ledere, både i hverdagen og på lejrene.

Der stilles forslag om at lave et forældre system, så de forældre der er interesseret kan blive kontaktet når der mangler hjælp til diverse arrangementer.

Sore
10/3-18
Dato


Referent Katrine Fischer-Nielsen

3257
8-3-2018
Dato


Formand Lars Rebien